
 

Skolebestyrelsesmøde den 24. oktober 2022 kl. 17:00 – 19:30                    Facilitator: Marie-Claire, Referent: Henriette 
 
Sted: Mødelokale 2 

Deltagere:                                                                                                                                            
Forældrerepræsentanter: Marie-Claire Mørdrup Schat, Rikke Bille, Kjeld Rune Jensen, Mikkel Ulfeldt Hede, Søren Melcher, Michael Schrøder, Mikkel Korsgaard 

Vendelboe,  
Afbud:                                         
Suppleanter:                            Mikael Bay Hansen, Jesper Melcher 
Elevrepræsentanter: Endnu ikke valgt 
Personalerepræsentanter:    Thomas Jensen, Christina Flintholm 
Skoleledelse: Martin Hodel, Henriette Gry Lassen, Martin Gorm Pedersen og Lisbeth Jensen 

 

Emne  Hvad skal 
vi udrette 

Proces (ansvarlig) Beslutning 

1. Godkendelse af 
referat og dagsorden 

 

 Godkende   

2. Nyt fra elevrådet 
 

Lytte Velkommen til 
elevrepræsentanterne 

Ny formand og næstformand er valgt. Ved sidste møde er der talt om den nye 
ungekælder. Marie-Claire informerer om ny digital strategi, hvor det er ønsket, at en 
elevrådsrepræsentant deltager i en arbejdsgruppe.  

3. Temperatursænkning 
til 19 grader 

Dialog Skolebestyrelsen skal beslutte, 
om skolen skal følge andre 
kommunale bygninger og sænke 
temperaturen til 19 grader. 

Vi følger udmeldingen om at sænke temperaturen til 19 grader. Umiddelbart virker det til 
at gå okay. Vi følger det tæt i forhold til vejrskifte. Bestyrelsen tager beslutningen til 
efterretning og giver mandat til at justere temp. Ved behov. 
Opfordring om at huske de gode udluftningsvaner fra corona, selvom der skal spares på 
varmen.  

4. Meddelelsesbogen – 
princip for 
skole/hjemsamarbejd
et 

Proces Meddelelsesbogen er et nyt 
elevplansredskab, som er indført i 
forbindelse med dette skoleår. 
Der har været en proces i gang på 
skolen og i kommunen ift. den 
digitale implementering af den 
nye skoleportal, hvor 
meddelelsesbogen er integreret. 
Status på arbejdet og den videre 
proces  

Skolen ønsker at nedsætte arb.gruppe med superbrugere + forældrerepræsentanter. 
Rikke og CF har meldt sig i arb.gruppe.  
Forslag: at have fokus på dansk og matematik + alsidige mål.  
Vigtigt at drøfte: Hvad skal vi måle på, og skal det være mere prosaorienteret evaluering, 
afhængig af børnenes alder? 
Hvor mange gange skal der laves status via meddelelsesbogen?  
 
D.30/1 kan arb.gruppe præsentere foreløbige overvejelser vedr. nye principper for 
skole/hjemsamarbejdet. 
 



5. Klub Cassiopeia – 
hvordan arbejdes der 
med prioriteringer og 
aktiviteter 
 

Lytte samt 
dialog 

Martin Gorm holder et oplæg Klubben deles mellem LC og Lindevangskolen. Organisatorisk hører klubben ind under 
Lindevangskolens ledelse. Martin som souschef for klubben er en del af LC’s 
ledelsesteam. Pt. 620 medlemmer fra 4.klasse til 18 år. 27 medarbejder, herunder 
specialpædagoger fra x-sporet på Lindevang. Pædagogerne er med i uv. I en to-
voksenordning.  
Klub og SFO samarbejder om overgangen fra 3.klasse til 4.klasse.  
Teams i klubben: medie, sport og leg, rollespil, krea. Vigtigt: det er et fritidstilbud, der 
skal være lystbaseret.  
Madordning om eftermiddagen og i aftenklubben. Ugentlig aktivitetsplan sendes ud + 
månedsplan med aktiviteter, hvor der kræves tilmelding (ture ud af huset)  
Kolonier i sommerperioden. Samarbejde med andre klubber i kommunen, fx rollespil i 
Søndermarken. 
Pædagogisk: fællesskaber på tværs af skoler og aldre. Progression i læring. Fra meget 
styring til mere og mere selvbestemmelse og fælles planlægning af aktiviteter med 
medlemmerne.  
Medieprincipper: ca 40 computere i huset. Samarbejde med Frb.e-sportforening 
(halvdelen af computerne ejes af E-sport foreningen). Computere og mobiler er en 
naturlig del af børns hverdag, men de skal bruges på en god måde. Når man spiller, er det 
i en god tone og gerne i samarbejde med andre.  
Regel: I 4.klasse må man spille en time om dagen. Dog: fælles computerdag om 
torsdagen. Alle spiller samme spil enten sammen eller mod hinanden. Der laves ingen 
kontoer til de skybaserede spil i klubben. Det går gennem forældrenes tilladelse (de 
opretter kontoen til et givent spil) 
Ingen restriktioner i fht. Brug af mobiltelefoner.  
Pædagogisk opsøgende arbejde i fht. At motivere medlemmerne til at lave andet end at 
sidde med mobiler.   
Alt er gratis på nær de store ture.  

6. Kort pause 
 

   

7. Badning efter idræt Dialog  Svært at genetablere god badekultur efter corona.  
Forslag: at skabe hygge omkring badekulturen. Fx gennem musik.  
Princippet om badning forfølges med forskellig iver. I udskolingen har det været vigtigere 
at få eleverne til at deltage i idræt frem for at kæmpe om badningen. Flere 
udskolingsklasser har idræt i de sidste lektioner og kan så bade hjemme.  
Behov for at genbesøge en fælles holdning til, hvorvidt skolen skal have et princip for 
badning efter idræt.  
Punktet skal drøftes yderligere for at finde frem til en fælles holdning som 
skolebestyrelse. Mulighed for at nedsætte en arb.gruppe, spørgeskema osv.  



Idrætslærere og ledelse drøfter punktet og vender tilbage på et senere 
skolebestyrelsesmøde. 

8. Børneløfter Lytte Alle skolebestyrelser var inviteret 
til introkursus onsdag d. 6/10. 
Tilbagemelding herfra og kig ind i 
processen med arbejdet på 
skolen. 

Proces hos personalet om at belyse, hvad vi gør allerede i fht. Indfri børneløfterne, og 
hvor vi med fordel kan arbejde videre.  
Punktet sættes på løbende for at orientere om processen. 

9. Morgenmøde med 
kontaktforældre 
 

Informatio
n 

Kontaktforældrene var inviteret 
til et kort morgenmøde d. 9/11 
2022 

Positivt med en stor gruppe fremmødte forældre, der udviste engagement og gerne vil 
inddrages. Mange kendte ikke til forventningerne til deres rolle som kontaktforældre. 
Der indkaldes til et par årlige morgenmøder med kontaktforældrene fremover.  
Arb.gruppe med Marie-Claire og Rikke for at definere rollen som kontaktforældre 
afstemt efter om man er indskolings-, mellemtrins eller udskolingsforælder.  

10. Dialogmøde med 
undervisningsudvalget 
d. 16/11 

Informatio
n 

Undervisningsudvalget inviterede 
til deres halvårlige dialogmøde. 
På dagsordenen var bl.a. 
økonomien på skoleområdet, de 
kommende mellemformer samt 
skoleudviklingssamtalen 

Budget fremlagt og gennemgået. Status på etableringen af mellemformer grundet uro på 
flere skoler omkring det foreliggende.  
Mange spørgsmål vedr. besparelser på SFO-området.  

11. SFO-midler til 
aktiviteter ift. den nye 
budgetaftale 

Dialog Hvad får budgetnedskæringen af 
betydning og kan bestyrelsen 
være medvirkende til at tænke i 
alternativer 

Fejlbehæftede tal i fht. Besparelser. Man havde glemt at medregne belastningsgraden, 
hvilket for SFOen betyder knap 240.000kr. Derfor har arb.gruppe ikke mødtes. Alt i alt er 
der besparelser på 610.000 pr. 1.januar ud af et budget på ca 10 mio.  
De 4 ugers tvungen lukning midt i en normperiode betyder, at pædagogerne skal arbejde 
en uge mere indenfor normperioden, end hvad der er kalkuleret med.  
Noget hentes på lønninger, andet hentes på ”flødeskummet” altså de ekstra gode 
faciliteter.  
 

12. Høring ift. 
Naturfagsstrategi 

Lytte Der er i Frederiksberg Kommune 
en ny strategi for naturfag på vej. 
Strategien og høringsbrev er 
vedhæftet 

Nedsat gruppe for at udvikle en naturfagsstrategi. I den forb. Er der uddannet 
naturfagsvejledere på skolerne. På LC er det Klaus Høgh. Gode tanker og intentioner i 
strategien, men der følger ikke økonomi med til implementering. 

13. Nyt, Meddelelser 
 

Lytte Status på ansættelse af ny 
pædagogisk leder 

Fokus på fællesskabsorienterede aktiviteter. Indskolingen har afholdt middelalderuge. I 
næste uge holder mellemtrinnet sprog- og kulturdage. Udskolingen holder avisuge. 
9.årgang går til terminsprøve. 
I år deltager 9.årgang også i de kommende LC-dage i foråret.  
Skolefodboldholdet på skolen skal spille semifinale d.2/12 på Frb.stadion kl.11.30. Slaget 
står mod Johannesskolen.  
Der er ansat ny souschef Henriette 



Vi har også ansat ny pæd.leder pr 1/1-22. Ansættelsen er snart på plads. Herefter meldes 
der endeligt ud.  
Indskrivningsmøde i tirsdags. Mange positive tilbagemeldinger på arrangementet.  

14.  Næste møde 
 

mandag d. 
30. januar 
2022 fra 
17-19 

- Princip for 
Skole/hjemsamarbejde 

- Budgetopfølgning 
- Trivsel og fagligt niveau 
- Nytårskur efter mødet 
 

 

15.  Under stregen   
 

 

  

 


